
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

1 

 

IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

HAZİRAN 2020 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ,  

YÖNETİM KURULU ADINA HEPİNİZİ SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

ÜLKEMİZ HAZİRAN AYININ BAŞINDAN İTİBAREN KADEMELİ NORMALLEŞMEYE GEÇSE DE SALGININ 
GİDİŞATI, YÜZ YÜZE MECLİS TOPLANTISI YAPMAK İÇİN BİRAZ DAHA BEKLEMEMİZİ ZORUNLU KILIYOR. 

ESASEN BU SALGINLA BİRLİKTE BÜTÜN İNSANLIK BÜYÜK BİR TESTTEN GEÇİYOR.  

BU PROBLEM BİR ŞEKİLDE SONLANDIĞINDA YENİ NORMALİN YENİ KURALLARI DA OTURMUŞ OLACAK.  

İNŞALLAH SALGIN, DAHA FAZLA CAN KAYBI, SOSYAL VE EKONOMİK SORUN YAŞATMADAN BİR AN ÖNCE 
SONA ERER. 

WUHAN’DAKİ İLK VAKADAN BU YANA GERİDE KALAN ALTI AYIN YARATTIĞI HASARA VE GELECEĞE DAİR 
KAYGILARA BAKINCA FATURANIN BÜYÜKLÜĞÜNÜN, BEKLENENDEN DAHA BÜYÜK OLACAĞINI 
GÖRÜYORUZ. 

NİSANDA YAYINLADIĞI RAPORDA SALGIN NEDENİYLE DÜNYA EKONOMİSİNİN YÜZDE 3 KÜÇÜLECEĞİNİ 
ÖNGÖREN IMF, YAPTIĞI GÜNCELLEME İLE BU RAKAMI DAHA DA BÜYÜTTÜ.  

RAPORU, “BENZERİ OLMAYAN BİR KRİZ, BELİRSİZ BİR TOPARLANMA” BAŞLIĞIYLA GÜNCELLEYEN 
KURULUŞA GÖRE KÜRESEL EKONOMİ BU YIL YÜZDE 4,9 KÜÇÜLECEK.  

BU REVİZYON, SALGININ YILIN İLK YARISINDA KÜRESEL EKONOMİYİ ÖNGÖRÜLENDEN DAHA SERT 
VURDUĞUNU VE TOPARLANMANIN DAHA UZUN SÜRECEĞİNİ GÖSTERİYOR. 

SALGININ YARALARININ SARILMASI İLE İLGİLİ RESMİ OLMAYAN AMA KONUŞULAN TARİH 2023. 

KIYMETLİ DOSTLAR, 

GEÇEN HAFTA İÇİNDE, BORSA OLARAK GÖREVE BAŞLAYAN YENİ VALİMİZİ ZİYARET ETTİK. 

GÖRÜŞMENİN ÇOK VERİMLİ VE GELECEK ADINA UMUT VERİCİ GEÇTİĞİNİ SİZLERLE DE PAYLAŞMAK 
İSTERİM. 

VALİMİZ SAYIN YAVUZ SELİM KÖŞGER, İZMİR’DEN ÖNCE AYDIN’DA GÖREV YAPIYORDU. 

YANİ HEM EGE’YE, HEM DE BEKLENTİ VE HEDEFLERİMİZE SON DERECE HÂKİM BİR İSİM. 

AYRICA GEÇMİŞTE TARIM KREDİ KOOPERATİFLERİ BİRLİĞİ GENEL MÜDÜRLÜĞÜ YAPMASI SEBEBİYLE DE 
TARIM SEKTÖRÜNÜ ÇOK İYİ BİLİYOR. 

TARIM VE GASTRONOMİ, BORSA OLARAK PROJE GELİŞTİRDİĞİMİZ KONULARDA KENDİSİNİN ÖZEL İLGİ 
ALANINA GİRİYOR. 

BU NEDENLE HEM İZMİR HEM DE TÜM EGE ADINA, ELBİRLİĞİYLE ÇOK GÜZEL İŞLER YAPMA FIRSATIMIZ 
OLDUĞUNA İNANIYORUM. 

ESKİŞEHİR’E VALİ OLARAK ATANAN ESKİ İZMİR VALİSİ SAYIN EROL AYYILDIZ İLE YAKALADIĞIMIZ UYUMLU 
ÇALIŞMA ORTAMININ YENİ DÖNEMDE DE İVMELENEREK SÜRECEĞİNİ DÜŞÜNÜYORUM. 

BU VESİLEYLE HEM SAYIN KÖŞGER’E HEM DE SAYIN AYYILDIZ’A YENİ GÖREVLERİNDE BAŞARILAR 
DİLİYORUM. 

DEĞERLİ MECLİS ÜYELERİ, 
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COVİD-19 NEDENİYLE HER NE KADAR EKONOMİK FAALİYETLER YAVAŞLASA DA TARIMSAL ÜRETİM 
FAALİYETLERİ HIZLA DEVAM EDİYOR.  

TÜİK TARAFINDAN AÇIKLANAN BİRİNCİ TAHMİNLERE GÖRE 2020 YILI BİTKİSEL ÜRETİMİNDE ARTIŞ 
BEKLENİYOR. 

BUNA GÖRE ÜRÜNLER BAZINDA DEĞİŞİKLİK OLSA DA;  

 TAHILLAR VE DİĞER BİTKİSEL ÜRÜNLER ÜRETİMİNDE YÜZDE 7,  

 SEBZE ÜRETİMİNDE YÜZDE 1,  

 MEYVELER, İÇECEK VE BAHARAT BİTKİLER ÜRETİMİNDE YÜZDE 5 ORANINDA ARTIŞ 
ÖNGÖRÜLÜYOR.  

GEÇTİĞİMİZ HAFTA YAŞANAN YAĞMUR VE SEL FELAKETİNİN BU BEKLENTİLERİ NASIL ETKİLEYECEĞİNİ 
ÖNÜMÜZDEKİ GÜNLERDE GÖRECEĞİZ. 

BU SEZONDA, SON YILLARDA SIKÇA YAŞADIĞIMIZ OLUMSUZ İKLİM OLAYLARININ ÜRETİCİLERİMİZE OLAN 
EKONOMİK ETKİSİNİ EN AZA İNDİRMEK İÇİN TARIM SİGORTALARININ ÖNEMİNİ BİR KEZ DAHA GÖRDÜK.  

GEÇMİŞ KRİZ DÖNEMLERİNDE OLDUĞU GİBİ ÜLKELERİN YENİDEN TARIMDA KORUMACI POLİTİKALAR 
UYGULAMAYA KOYDUKLARINI GÖRMEKTEYİZ. 

BU HEDEF YOLUNDA YENİ TEKNOLOJİLERLE EŞGÜDÜMLÜ UZUN DÖNEMLİ POLİTİKALAR GELİŞTİRİLİRKEN, 
ÜRETİCİLER DE DAHA FAZLA KORUNMAYA BAŞLANDI. 

TARIM VE ORMAN BAKANLIĞIMIZIN ÜRETİCİYİ VE SEKTÖRÜ KORUMAYA YÖNELİK ATTIĞI ADIMLARI 
İZLİYOR VE BİRÇOĞUNU BAŞARILI BULUYORUZ. 

ANCAK MAKRO POLİTİKALARIN YANINDA MİKRO, YANİ İL VEYA HAVZA BAZINDA DA BİRTAKIM 
POLİTİKALARA İHTİYAÇ DUYULMAKTADIR. 

BU NOKTADA BİR ÖRNEK VERMEK İSTİYORUM. 

BİLDİĞİNİZ GİBİ BU YIL KIŞ YAĞIŞLARININ YETERLİ OLMAMASI NEDENİYLE YER YER DEĞİŞİKLİKLER OLSA DA 
BARAJLARDAKİ SU MİKTARI YETERSİZ SEVİYEDE. 

ÖRNEĞİN, BEYDAĞ BARAJI. 

ÜLKEMİZİN VE DÜNYANIN EN VERİMLİ OVALARINDAN BİRİSİ OLAN KÜÇÜK MENDERES HAVZASINDA 120 
BİN DÖNÜM ARAZİYİ SULAMA AMAÇLI OLARAK 2019 YILINDA İŞLETMEYE ALINDI. 

ANCAK BARAJDAKİ DOLULUK ORANININ DÜŞÜK OLMASI NEDENİYLE İÇİNDE BULUNDUĞUMUZ YAZ 
DÖNEMİNDE SADECE 20 GÜN KULLANILABİLECEK. 

ÜRETİCİLERİMİZİN BU NEDENLE YİNE DALGIÇ POMPALAR İLE YER ALTI SULAMASI YAPMASI GEREKECEK. 

BU DURUM ELEKTRİK GİDERLERİNİN ARTMASINA VE DOLAYISIYLA MALİYETLERİN YÜKSELMESİNE NEDEN 
OLACAK. 

BU YÜKSEK ENERJİ MALİYETLERİNİN DÜŞÜRÜLMESİ YÖNÜNDE HEM ENERJİ ŞİRKETLERİ HEM DE 
DEVLETİMİZ TARAFINDAN SAĞLANACAK DESTEK, ÜRETİCİLERİMİZ AÇISINDAN ÇOK FAYDALI OLACAKTIR. 

DİĞER DEĞİNMEK İSTEDİĞİM ÖNEMLİ BİR KONU “E-TİCARET”. 

HEPİMİZİN BİLDİĞİ VE YAŞADIĞI ÜZERE; KORONAVİRÜS SALGINI İLE BİRLİKTE TÜM DÜNYANIN ALIŞVERİŞ 
ALIŞKANLIKLARINDA KÖKLÜ BİR DEĞİŞİM YAŞANDI. 

ELEKTRONİK TİCARETE OLAN İLGİ ARTTI VE ELEKTRONİK ALIŞVERİŞ SİTELERİ OLDUKÇA POPÜLER HALE 
GELDİ.  
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TİCARET BAKANI RUHSAR PEKCAN, GEÇEN HAFTA YAPTIĞI AÇIKLAMADA, 2019 YILI İTİBARIYLA 
ÜLKEMİZDEKİ E-TİCARET HACMİNİN 136 MİLYAR LİRA OLARAK GERÇEKLEŞTİĞİNİ KAYDETTİ. 

DAHA ÖNCE E-TİCARET HACMİ VERİLERİ 83MİLYAR LİRA CİVARINDA TAHMİN EDİLMİŞTİ. ANCAK HESAPLAR 
TAHMİNLERİN YAKLAŞIK YÜZDE 64 ÜSTÜNDE ÇIKTI.  

BU SENENİN İLK 5 AYINDA İSE E-TİCARET HACMİ GEÇEN SENENİN AYNI DÖNEMİNE GÖRE YÜZDE 48’LİK 
ARTIŞLA 63 MİLYAR LİRA OLDU. 

SEKTÖR BAZINDA DETAYLI ANALİZLERE BAKILDIĞINDA, TARIM VE TARIM ÜRÜNLERİNİN HALEN E-TİCARET 
FIRSATINDAN YETERLİ ÖLÇÜDE FAYDALANAMADIĞI AÇIKÇA GÖRÜLÜYOR.  

E-TİCARET İŞLETMECİLERİ DERNEĞİ VERİLERİNE GÖRE, PANDEMİ DÖNEMİNDE TAM 1 MİLYON KİŞİ İLK 
DEFA E-TİCARETİ KULLANMAYA BAŞLADI. 

EKONOMİNİN İTİCİ GÜCÜ OLAN E-TİCARETE OLAN İLGİNİN BUNDAN SONRA DA HIZLANARAK ARTACAĞI 
ÇOK AÇIK. 

BİZ İZMİR TİCARET BORSASI OLARAK BU DİJİTAL DÖNÜŞÜMÜ ÇOK ÖNCEDEN ÖNGÖREREK “E-COMMODİTY 
BAZAAR” ALIM SATIM PLATFORMU İLE TEMEL ELEKTRONİK TİCARET ALTYAPIMIZI HAZIRLAMIŞTIK.  

PORTALIN ALTYAPISINI GELİŞTİRME, FONKSİYONLARINI ARTTIRMA VE ÜYE SAYISINI KURUMSAL 
İŞBİRLİKLERİ İLE ZENGİNLEŞTİRME KONULARINDA ÇALIŞMALARIMIZI PANDEMİ DÖNEMİ ÖNCESİNDEN 
BAŞLAYAN ŞEKİLDE SÜRDÜRDÜK VE HALEN DEVAM EDİYORUZ.  

BUNA İLAVE OLARAK, TÜRKİYE’DE HALEN FAALİYET GÖSTEREN YÜKSEK HACİMLİ VE TANINMIŞ 
ELEKTRONİK PAZARYERLERİNDE ÜYELERİMİZ İÇİN AYRICALIKLI OLARAK YER ALMA İMKANLARI 
KONUSUNDA GÖRÜŞMELERİMİZ SON AŞAMAYA GELMİŞ DURUMDA.  

YAKINDA BU KONUDA ÖNEMLİ BİR DUYURUMUZ OLACAK. 

BU İŞ BİRLİKLERİ SAYESİNDE ELDE ETTİĞİMİZ FONLARLA DİĞER BÜYÜK ÖLÇEKLİ PROJELERİMİZİN 
FİNANSMANINA DESTEK OLMAYI DÜŞÜNÜYORUZ.   

FARKLI HEDEF PAZARLAR VE FONKSİYONLAR SUNAN BU ELEKTRONİK PAZARYERLERİNDE VE GİTTİKÇE 
GELİŞEN ELEKTRONİK TİCARET İMKANLARI KONUSUNDA ÜYELERİMİZİN DAHA İSTEKLİ VE CESUR OLMASINI 
BEKLİYORUM. 

DEĞERLİ MECLİS ÜYELERİ, 

BORSAMIZ 29 HAZİRAN PAZARTESİ GÜNÜNDEN İTİBAREN TAM ZAMANLI MESAİ ÇALIŞMA ŞEKLİNE GERİ 
DÖNÜŞ YAPMIŞTIR.  

BU DÖNEMİN TEKRAR YAŞANMAMASINI UMUT EDİYOR, SİZLERLE BİR DAHAKİ TOPLANTIDA YÜZ YÜZE 
KONUŞABİLMEYİ DİLİYORUM.  

YAZ MEVSİMİNİN ÜLKEMİZE, ÜRETİCİMİZE, TÜCCARIMIZA BOLLUK VE BEREKET GETİRMESİNİ DİLİYORUM. 


